
Knowledge Mat- Science – Y4-The digestive System and Teeth 

知識墊 - 科學 - Y4 - 消化系統和牙齒 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Subject Specific Vocabulary 

salivary gland 

唾腺 

The salivary gland contains special enzymes that help digest your 

food.  

唾液腺含有特殊的酶，有助於消化你的食物。 

oesophagus         

食管 

The oesophagus is like a stretchy tube that moves food from the 

back of the throat to the stomach. 

食道就像一個彈性管，將食物從喉嚨後部移動到胃部。 

intestine 

腸 

The small intestine absorbs nutrients and minerals from food. The 

major function of the large intestine is to absorb water from the 

remaining indigestible food.    

 小腸從食物中吸收營養和礦物質。大腸的主要功能是從剩餘的不易消化食物

中吸收水分 

molar  

磨牙 

Molars are the teeth that are used for chewing and grinding our 

food.                                                             

  臼齒是用於咀嚼和研磨食物的牙齒。 

canine 

犬 

Canine are the teeth used for  ripping and tearing our food. We have 

two located at the top of our mouth and two and the bottom. 

犬齒是用於撕裂和撕裂我們食物的牙齒。我們有兩個位於嘴巴的頂 兩個位於

底部。 

food chain            

食物鏈 

A food chain is a diagram that shows us how animals are linked by 

what they eat. 

食物鏈是一張圖表，向我們展示了動物如何通過它們所吃的東西聯繫起來。 

predators              

掠奪者 

Animals that hunt, or prey on, other animals. Predator animals need 

the flesh of the animals that they kill to survive. 

狩獵或捕食其他動物的動物。捕食性動物需要它們殺死的動物的肉才能生存

。 

prey 

獵物 

An animal that is sought, captured, and eaten by a predator. 

被捕食者尋找、捕獲和吃掉的動物。 

Knowledge 
• I know and can name the parts of the digestive system- 

salivary glands-tongue-esophagus-liver-stomach-small 

intestine-large intestine-rectum-anus 

• I know the function of each organ in the digestive system. 

• I know the names and uses of the different types of teeth- 

molar, incisor, canine. 

• I can construct food chains with producers, predators, and 

prey  

 

Knowledge 
• 我知道並能說出消化系統的各個部分- 唾液腺 - 舌頭 - 食道 - 

肝臟 - 胃 - 小腸 - 大腸 - 直腸 - 肛門 

• 我知道消化系統中每個器官的功能 

• 我知道不同類型的牙齒的名稱和用途 - 臼齒，門牙，犬齒。 

• 我可以與生產者，捕食者和獵物建立食物鏈 



 

 

 

 

 

 

  
 

 

 

 

食管 

The digestive system 

消化系統 

 

Teeth

牙齒 

canine  

犬 

molar   

磨牙 

incisor  

板牙 

tear

撕 

bite

咬 

chew

嚼 

oesophagus 

Food chains

食物鏈 

prey

獵物 

predator

掠奪者 

producer

製作人  

Looking after your teeth

照顧您的牙齒  

唾腺 

食管 

腸 

胃 

舌 

口 

吃能讓他們保

持健康和強壯

的食物 

 

 

喝水和牛奶 

每天刷牙兩次 

 

 

 

去看牙醫 


